

**بيان صحفي**  
**Press Release**

11/11/2008

2008/11/11

The Middle East and North Africa Financial Action Task Force (MENAFATF) for combating Money Laundering and Terrorist Financing announced that H.E. **Abdulrahim Mohamed Al Awadi, President of Middle East and North Africa Financial Action Task Force (MENAFATF), Assistant Executive Director & Head of Anti-Money Laundering and Suspicious Cases Unit (AMLSCU) of the UAE chaired the 8th Plenary meeting held in Dibba, Fujairah, Hotel JAL Fujairah Resort & Spa, from 10/11/2008 to 11/11/2008 on the context of UAE's Presidency of MENAFATF. The Technical Assistance and Typologies Working Group (TATWG) held its 7<sup>th</sup> meeting on 09/11/2008 while the Mutual Evaluation Working Group (MEWG) held its 9<sup>th</sup> meeting from 08/11/2008 to 09/11/2008, in which members discussed issues relevant to each Group's mandate.**

أعلنت مجموعة العمل المالي لمنطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا (المينافاتف) لمكافحة غسل الأموال وتمويل الإرهاب بأن سعادة/عبدالرحيم محمد العوضي رئيس مجموعة العمل المالي لمنطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا (المينافاتف) لمكافحة غسل الأموال وتمويل الإرهاب، ومساعد مدير تنفيذي ومسؤول وحدة مواجهة غسل الأموال والحالات المشبوهة لدولة الإمارات، ترأس الاجتماع العام الثامن للمجموعة، المنعقد في دبا الفجيرة، فندق ومنتجع جال الفجيرة، من 10/11/2008 إلى 11/11/2008، في إطار رئاسة دولة الإمارات العربية المتحدة لمجموعة المينافاتف، وعقد فريق عمل المساعدات الفنية والتطبيقات اجتماعه السابع في 09/11/2008، بينما عقد فريق عمل التقييم المشترك اجتماعه التاسع من 08/11/2008 إلى 09/11/2008، حيث ناقش أعضاء فريق العمل الأمور ذات الصلة بمهام كل فريق.

H.E. Sultan Bin Nasser Al Suwaidi, Governor of the Central Bank of the UAE, Chairman of National Anti-Money Laundering Committee of the UAE inaugurated the Plenary meeting on Monday 10<sup>th</sup> November 2008. H.E. Abdulrahim Mohamed Al Awadi, President of MENAFATF, Assistant Executive Director & Head of Anti-Money Laundering and Suspicious Cases Unit (AMLSCU) of the UAE, gave a speech in which he highlighted the achievement of the Group during the (4) previous years including the UAE Presidency and outlined the future vision of the Group's activities.

افتتح معالي/ سلطان بن ناصر السويدي محافظ مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي رئيس اللجنة الوطنية لمواجهة غسل الأموال لدولة الإمارات الاجتماع العام الثامن لمجموعة المينافاتف في يوم الاثنين الموافق 10/11/2008، وألقى سعادة/عبدالرحيم محمد العوضي، رئيس مجموعة العمل المالي لمنطقة الشرق الأوسط وشمال أفريقيا (المينافاتف)، ومساعد مدير تنفيذي ومسؤول وحدة مواجهة غسل الأموال والحالات المشبوهة لدولة الإمارات، كلمة أوضح فيها إنجازات المجموعة خلال السنوات الأربع الماضية ورئاسة دولة الإمارات للمجموعة، والرؤية المستقبلية لنشاطات المجموعة.

The MENAFATF plenary and its two working groups meetings were attended by delegations from member states, namely: Hashemite Kingdom of Jordan, United Arab Emirates, Kingdom of Bahrain, Republic of Tunisia, Peoples Democratic Republic of Algeria, Kingdom of Saudi Arabia, Republic of Sudan, Arab Republic of Syria, Sultanate of Oman, State of Qatar, State of Kuwait, Republic of Lebanon, Arab Republic of Egypt, Kingdom of Morocco, Islamic Republic of Mauritania, and the Republic of Yemen .

حضر فعاليات الاجتماع العام للمجموعة واجتماعات فريق العمل وفود من الدول الأعضاء وهي: المملكة الأردنية الهاشمية، ودولة الإمارات العربية المتحدة، ومملكة البحرين، والجمهورية التونسية، وجمهورية الجزائر الديمقراطية الشعبية، والمملكة العربية السعودية، وجمهورية السودان، والجمهورية العربية السورية، وسلطنة عمان، ودولة قطر، ودولة الكويت، والجمهورية اللبنانية، وجمهورية مصر العربية، والمملكة المغربية، والجمهورية الإسلامية الموريتانية، والجمهورية اليمنية.

(2)

The meetings were also attended by representatives of countries and regional and international organisations and institutions as Observers. This included the Palestinian authority, United States of America, United Kingdom, Republic of France, Kingdom of Spain, the International Monetary Fund (IMF), The World Bank (WB), The Cooperation Council for the Arab States of the Gulf (GCC), The Financial Action Task Force (FATF), United Nations Office on Drugs and Crime and the Egmont Group.

The UAE's hosting of the MENAFATF meetings reflects its key strategy to support and enhance regional and international cooperation in combating money laundering and terrorism financing by being fully supportive of the MENAFATF's activities.

The first day of the plenary events witnessed the discussion and adoption the discussion of the work plan and budget for 2009. The Group also issued guidelines to enhance the countries' commitment to Financial Action Task Force (FATF) Recommendations relevant to designated non-financial businesses and professions in the field of money laundering and terrorist financing, and in the same context, the group discussed the guidelines that will be issued subsequently regarding dealing with politically exposed persons (PEPs) in the same field. The Plenary discussed the work results of the Mutual Evaluation Working Group's meeting, the evaluation process and its timeline.

The second day encompassed discussing the results of the Technical Assistance and Typologies Working Group's activities. In this regard, the Group adopted a training manual for various authorities in the field of combating money laundering and terrorist financing, which is a reference for member states in the area of training and awareness-raising.

All member states agreed upon the accession of the Great Socialist People's Libyan Jamahiriya to the group.

The application of the World Customs Organization (WCO) has been agreed upon as an observer at the group.

(2)

كما شارك في فعاليات الاجتماعات ممثلو الدول والمنظمات والمؤسسات الدولية والإقليمية بصفة مراقب: السلطة الفلسطينية والولايات المتحدة الأمريكية، والمملكة المتحدة، والجمهورية الفرنسية، ومملكة أسبانيا، وصندوق النقد الدولي، والبنك الدولي، ومجلس التعاون لدول الخليج العربية، ومجموعة العمل المالي (الفاتف)، ومكتب الأمم المتحدة لمكافحة المخدرات والجريمة، ومجموعة إيجمونت.

وتعكس استضافة دولة الإمارات العربية المتحدة لاجتماعات مجموعة المينافاتف إستراتيجية الدولة الرئيسية لدعم وتعزيز التعاون الإقليمي والدولي لمكافحة غسل الأموال وتمويل الإرهاب، من خلال دعمها الكامل لنشاطات مجموعة المينافاتف.

شهدت فعاليات اليوم الأول للاجتماع العام مناقشة واعتماد خطة العمل والموازنة التقديرية لسنة 2009. وأصدرت المجموعة إرشادات لتعزيز التزام الدول بالتوصيات الصادرة عن مجموعة العمل المالي (الفاتف) ذات العلاقة بالأعمال والمهن غير المالية المحددة في مجال مكافحة غسل الأموال وتمويل الإرهاب. وفي ذات السياق ناقشت المجموعة الإرشادات التي ستصدر لاحقاً بشأن التعامل مع الأشخاص السياسيين ممثلي المخاطر في نفس المجال. كما ناقش الاجتماع العام نتائج أعمال اجتماع فريق عمل التقييم المشترك بشأن عملية التقييم والجدول الزمني لها.

وتضمن اليوم الثاني للاجتماع العام مناقشة نتائج أعمال فريق عمل المساعدات الفنية والتطبيقات وفي هذا الصدد اعتمدت المجموعة دليل تدريب الجهات المختلفة في مجال مكافحة غسل الأموال وتمويل الإرهاب والذي يعد مرجعاً للدول الأعضاء والمجموعة في مجال التدريب ورفع مستوى الوعي.

ووافقت جميع الدول الأعضاء على انضمام الجماهيرية العربية الليبية الاشتراكية العظمى للمجموعة.

كما تمت الموافقة على طلب منظمة الجمارك العالمية للحصول على مقعد مراقب بالمجموعة.

UAE proposed to invite Maldives and Seychelles to join MENAFATF Group. The Plenary requested the secretariat to prepare a paper in this regard and the same to be submitted at the next plenary meeting.

In the field of enhancing the relation with the FATF, it has been approved to hold a joint meeting with it.

The Plenary has been acquainted with the important developments that emerged on AML/CFT regimes in some member states.

The MENAFATF expressed its hope that the current international financial crisis should not affect the member states' efforts in the field of AML/CFT and the ongoing follow up of the developments of these phenomena.

The MENAFATF reiterates its support to member states in achieving its goals, mainly to achieve compliance with international AML/CFT standards and procedures issued by the FATF in this regard, executing UN conventions as well as Security Council Resolutions in this regard.

Then they set the dates for the next plenary to be held in Kingdom of Bahrain from 17/5/2009 to 21/5/2009 and welcomed Kingdom of Bahrain for assuming the MENAFATF Presidency for 2009.

MENAFATF also announced that H.E. Abdulrahim Mohamed Al Awadi, MENAFATF President will inaugurate the Financial Intelligence Units (FIUs) Workshop which be held from 12/11/2008 to 13/11/2008 and to be attended by 50 participants from member and observer countries and organizations.

Finally, participants expressed their thanks and gratitude to the UAE for its hospitality and to the MENAFATF's Presidency for the successful organisation of these meetings.

اقترحت دولة الإمارات بدعوة جزر المالديف وسيشل للانضمام لمجموعة المينافاتف. وجه الاجتماع العام السكرتارية بإعداد ورقة بهذا الشأن لعرضها على الاجتماع العام القادم.

وفي مجال تعزيز العلاقة مع مجموعة العمل المالي (الفاتف) تمت الموافقة على عقد اجتماع مشترك معها.

وتمت إحاطة الاجتماع العام بأهم التطورات التي طرأت على نظم مكافحة غسل الأموال وتمويل الإرهاب ببعض الدول الأعضاء.

وعبرت المجموعة عن أملها ألا تؤثر الأزمة المالية العالمية الراهنة على مجهودات الدول الأعضاء في مجال مكافحة غسل الأموال وتمويل الإرهاب، وعلى المتابعة المستمرة لتطورات هاتين الظاهرتين.

وأكدت المجموعة دعمها ومساندتها للدول الأعضاء لتحقيق أهدافها وأهمها العمل سوياً للالتزام بالمعايير والإجراءات الدولية الصادرة عن مجموعة العمل المالي (الفاتف) في هذا الشأن، وتنفيذ اتفاقيات الأمم المتحدة وقرارات مجلس الأمن الدولي في هذا المجال.

وعليه فقد حدد موعد الاجتماع العام القادم الذي سوف يعقد في مملكة البحرين من 17/5/2009 إلى 21/5/2009 ورحب بتولي مملكة البحرين رئاسة المجموعة لسنة 2009.

كما أعلنت المجموعة أن سعادة عبد الرحيم محمد العوضي رئيس المجموعة سوف يقوم بافتتاح ورشة عمل وحدات المعلومات المالية التي ستعقد من 12/11/2008 إلى 13/11/2008 ويحضرها (50) مشاركاً من الدول الأعضاء والمراقبين.

وفي الختام، عبر المشاركون عن شكرهم وامتنانهم لدولة الإمارات العربية المتحدة على كرم الضيافة، ولرئاسة المجموعة على حسن التنظيم لهذه الاجتماعات.